
نشست مشترک مجموعه مدیران ســازمان سینمایی با کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار شد.

محمد خزاعی در این نشست با بیان اینکه کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان بخش جدایی ناپذیری از خاطره جمعی ماست 
گفت: برای نخستین بار است که سازمان سینمایی با تمامی مدیران 
و معاونین خود در مجموعه های فرهنگی حضور پیدا می کند که 
به نوعی نقش سازنده در سینما دارند. از سیاست های اصلی دولت 
سیزدهم در حوزه ســینما این اســت که به هم افزایی مناسبی با 
نهادهای مرتبط با عرصه فرهنگ و سینما برسیم. سازمان سینمایی 
به عنوان متولی اصلی سینمای کشــور قطعا، در سایه همکاری و 
مشارکت سایر مجموعه های فرهنگی و سینمایی می تواند مشکلات 
این عرصه  را حل و فصل نماید. وی با اشاره به سابقه درخشان کانون 
در زمینه تولید محصولات فرهنگی و ســینمایی برای کودکان و 
نوجوانان افزود: با همکاری کانون می تواند اتفاقات خوب و بزرگی 
در عرصه فرهنگی و سینمایی حوزه کودکان و نوجوانان رقم بخورد.

خزاعی یکی از مهم ترین دغدغه های سازمان سینمایی را موضوع 
سینمای کودک و نوجوان عنوان کرد و یادآور شد: طرح های بسیار 
خوبی در طول چهار دهه اخیر در حوزه سینمای کودک و نوجوان 
از جمله؛ سینماهای اختصاصی کودک، دادن یارانه به این حوزه و 
دیگر ابتکاراتی از این دست مورد اجرا قرار گرفت اما، متاسفانه به رغم 
همه این اقدامات، روز به روز دستان ما در این عرصه خالی تر شد و 
امروز، وضعیت نامطلوبی داریم. وی تصریح کرد: شاید اگر ما مدیران 
و متولیان عرصه فرهنگی پس از دهه شصت، برنامه ریزی جامع و 
کاملی در این حوزه داشتیم، امروز بسیاری از ناملایمات فرهنگی در 
کشور تعدیل می شد. بر این اساس، خوراکی که باید بومی، ایرانی و 
اسلامی باشد، بدل به خوراکی شده که از دیگر مجراها به پلتفرم ها و 
فضای مجازی ما تزریق و تاثیرات مخرب خود را بر جامعه و بخصوص 
کودک و نوجوان ما می گذارد. رئیس سازمان سینمایی، یادآور شد: 
فرصت ما در دولت سیزدهم برای رفع این موانع بسیار اندک بوده و 
باید تمام اهتمام خود را در راستای این امر به کار ببندیم.   وی اضافه 

کرد: یکی دیگر از موضوعات مهمی که سینمای کودک و نوجوان 
را آزار می دهد، بحث اکران فیلم اســت. ما مخاطب بســیار خوبی 
در آموزش و پرورش داریــم و باید ظرفیت 1۶ میلیونی مخاطبین 
دانش آموزی را در حوزه سینمای کشور فعال کنیم. خزاعی، ادامه 
داد: متاسفانه، سینماهای کشور،  از ساعات ابتدایی صبح تا ظهر، 
عملا تعطیل هستند و همین مسئله، امکان خوبی را در اختیار ما 
قرار می دهد تا سینماها را در اختیار مخاطبین دانش آموزی بگذاریم 
که البته، بهتر این اســت که متولی این امر، کانون پرورش فکری 
با همراهی کارگروهی متشــکل از وزارت آموزش و پرورش و بنیاد 
سینمایی فارابی یا سینماشهر باشد. معتقدم اگر اقتصاد سینمای 
کودک احیا شود، تولید در این عرصه نیز احیا خواهد شد. خزاعی، 
با بیان اینکه  جشــنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان اصفهان 
در این حوزه یک فرصت مضاعف به شمار می آید گفت:  می توان از 
ظرفیت دانش آموزی و مزیت سینماهای کانون در سراسر کشور به 
شکل فراگیرتری برای برگزاری این رویداد سینمایی استفاده کرد. 
همچنین می توان از طریق سینماهای ســیار فیلم های جشنواره 
را  به مخاطبین این حوزه عرضه کرد. رئیس ســازمان سینمایی با 
تاکید بر این نکته که به دنبال برطرف کــردن خلاءهای مبتلابه 
این بخش هستیم. خاطرنشان کرد: فرصت اندکی داریم. سازمان 
سینمایی آماده است به هر شــیوه ای برای کاهش و حل مشکلات 
کمک کند.  رئیس سازمان ســینمایی اظهار داشت: باید سینمای 
کودک و مخاطب دانش آموزی احیاء شود. سینمای کودک از چند 
جهت: تولید، اکران، مخاطب، جشنواره ها و المپیادهای فیلمسازی 
قابل بررسی است. برای تربیت نسل های جدید و تغذیه مناسب و 
اقناعی جامعه کودکان و نوجوانان کشور رسالت خطیری بر عهده 
مدیران فرهنگی است و باید پاسخگو باشیم.  وی با اشاره به مخاطبان 
گسترده دانش آموزی در کشور و نیاز آن ها به محصولات تصویری 
و سینمایی جدید تاکید کرد: لازم است در هر فصل اکران، برای این 
گروه مخاطب فیلم اکران شود. پرده سینماهای ما نباید از فیلم های 
کودکان و نوجوانان خالــی بماند. خزاعی با اشــاره به طرح اکران 

فیلم های خارجی در کشور خاطرنشان کرد: حتی می توان در بسته 
فیلم های خارجی، آثار مناسب و مطلوب گروه های سنی کودک و 
نوجوان در نظر گرفته شود. رئیس سازمان سینمایی با بیان اینکه 
صندوق سرمایه گذاری ســینمای کودک در بنیاد فارابی تاسیس 
شده است گفت: در کنار فارابی و شــهرداری اصفهان و چند مرکز 
دیگر ، کانون پروروش فکری می تواند به عنوان یکی از اعضای این 
صندوق حضور پیدا کند.  حامد علامتی، مدیرعامل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان در این نشست، ضمن ابراز خرسندی از 
تحکیم تعاملات بین کانون و سازمان سینمایی، این همکاری را به 
فال نیک گرفته و اظهار داشت: سازمان سینمایی و کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان در حیطه وظایف ذاتی خود، زمینه های 
همکاری عمیق و مشترکی داشته و به تعبیر دقیق تر، این دو نهاد 
همکار استراتژیک یکدیگر هستند. از این رو، ما آمادگی داریم تا در 
زمینه سرمایه گذاری در حوزه کودک و نوجوان با سازمان سینمایی 

اقدامات جدی و بزرگی از منظر سرمایه گذاری داشته باشیم. 
وی افزود: نکته مهم در شرایط کنونی این است که اهالی سینما، 
نگاه ویژه ای در سطوح عالی به حوزه کودک و نوجوان ندارند و باید 
این نگاه را تقویت کرد. ســینمای کودک و نوجوان از ظرفیت ها و 
توانمندی های عمیقی برخوردار اســت که می توان بر پایه تعامل 
سازنده بین کانون و سازمان ســینمایی این ظرفیت ها را بیش از 
پیش، بالفعل و کارآمد کرد. علامتی در ادامه گفت: در حوزه اکران 
دانش آموزی سینماها در سال تحصیلی جدید، ما ظرفیت های خوبی 
در حوزه وزارت آموزش و پرورش داریم و کانون هم از پتانسیل خوبی 
به شکل تخصصی در این حوزه برخوردار است. بر همین اساس، ما به 
دنبال سینمای دانش آموزی هستیم و می توان از طریق کارگروه های 
تخصصی در این زمینه، اقدامات جدی و عملی ماندگاری را برداشت. 
مدیرعامل کانــون، تصریح کرد: همه مراکز کانــون باید در حوزه 
پیرامونی خود، پوشش فرهنگی مناســبی داشته باشند و ان شالله 
در سال تحصیلی جدید بتوانیم، زمینه اکران دانش آموزی در حوزه 

کودک و نوجوان را با تکیه بر همین ظرفیت فعال کنیم./صباخبر
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